
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-08-29, § 15 

 
 Tid: 29 augusti 2006 kl 9.00 – 9.35 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 5 september 2006 
  

 
 
Mirja Särkiniemi    Helena Bonnier 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mirja Särkiniemi (s), ordförande 
Per Bolund (mp) 
Helena Bonnier (m) 
Claes Fleming (fp) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Kåre Gustavsson (s) 
Jimmy Lindgren (s) 
Reine Meyer-Strömberg (s) 
Margarita Pulido (s) 
Ann-Marie Strömberg (-) 

 
Ersättare 

 Lars Bengtson (m) 
Hannah Ekeroos (kd), tjänstgörande 
Eva-Louise Erlandsson Slorach (s) 
Tove Frimodt (s) 
Spiridon Gogos (s) 
Berthold Gustavsson (m), tjänstgörande 
Kathléen Nilsson (m), tjänstgörande 
Per Ohlin (v) 
Göran Wrene (s) 

 
Personalföreträdare 

 Luis Lopez, Kommunal 
 

Tjänstemän 

 T f trafikdirektören Göran Gahm och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Erik Andersson, Louise Bill, Eva Leijon, Christer 
Lundin, Anette Scheibe och borgarrådssekreteraren från roteln Claes Thunblad. 
 



  

Ordföranden Mirja Särkiniemi (s) hälsade samtliga välkomna till höstens första 
nämndsammanträde. 

 
 § 15 

Bättre belysning längs Årstaviken. Förslag från Enskede-Årsta stadsdelsnämnd  
Dnr T2006-610-01195 
 
Trafikkontoret hade den 25 juli 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande:  
 
1. Trafiknämnden avstyrker Enskede-Årstas begäran om bättre belysning längs 
 Årstaviken. 
2. Nämnden överlämnar sitt beslut till Enskede-Årsta stadsdelsnämnd. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Mirja Särkiniemi m fl (s) samt ledamöterna Ann-Marie Strömberg (-) 
och Per Bolund (mp) med instämmande av ersättaren utan rösträtt Per Ohlin (v) 
yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga E1. 
 
Ledamöterna Helena Bonnier m fl (m) och Ulf Fridebäck m fl (fp) samt tjänstgörande 
ersättaren Hannah Ekeroos (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga E2. 
 
Beslut 
 
Trafiknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Mirja Särkiniemi m fl (s) samt ledamöterna Ann-Marie Strömberg (-) och 
Per Bolund (mp) med instämmande av ersättaren utan rösträtt Per Ohlin (v) 
gemensamt framställda yrkandet d v s att återremittera ärendet kring Enskede-Årstas 
begäran om bättre belysning längs Årstaviken, att ge trafikkontoret i uppdrag att 
hänskjuta frågan om parkvägsbelysning längs Årstavikens södra sida till arbetet med 
att ta fram reservatsbestämmelser och skötselplan inför reservatsbildning av 
Årstaskogen samt att återkomma till nämnden med förslag till åtgärder och att anföra 
följande: 
 

Trafikkontoret ska självklart prioritera trygghetsskapande belysningsinsatser i de 
områden där många människor rör sig, exempelvis gångstråk mellan 
kollektivtrafik och bostäder eller populära stråk som nyttjas för motion och 
promenader. Årstavikens södra sida har under senare år blivit ett allt populärare 
promenadstråk såväl under dagtid som kvällstid. Det faktum att reservatsbildning 
av Årstaskogen planeras leder sannolikt till att genomströmningen av människor i 
området ökar. Samtidigt kan stark belysning komma i konflikt med reglerna och 
intentionerna kring det blivande reservatet. Trafikkontoret får därför i uppdrag att 
göra en bedömning av behovet av parkvägsbelysning i samband med 
framtagandet av reservatsbestämmelser och skötselplan för Årstaskogens 
naturreservat samt att återkomma till nämnden med förslag till åtgärder. 

 
Reservation 
 
Ledamöterna Helena Bonnier (m), Ulf Fridebäck (fp) och Claes Fleming (fp) samt 
tjänstgörande ersättarna Berthold Gustavsson (m), Kathléen Nilsson (m) och Hannah 
Ekeroos (kd) enligt det av ledamöterna Helena Bonnier m fl (m) och Ulf Fridebäck m 



  

fl (fp) samt tjänstgörande ersättaren Hannah Ekeroos (kd) gemensamt framställda 
yrkandet. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

    Tillhör § 15, bilaga E1 
 
    Trafiknämnden 2006-08-29 
 
    Tillhör ärende 15 
 
      Bättre belysning längs Årstaviken 

Förslag från Enskede-Årstas 
stadsdelsnämnd 

 
Mirja Särkiniemi (s) 
Per Ohlin(v) 

      Per Bolund (mp) 
      Ann-Marie Strömberg (-) 
  
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Trafiknämnden beslutar 
 
att   återremittera ärendet  kring Enskede-Årstas begäran om bättre belysning längs 

Årstaviken 
 
ge trafikkontoret i uppdrag att hänskjuta frågan om parkvägsbelysning längs 
Årstavikens södra sida till arbetet med att ta fram reservatsbestämmelser och 
skötselplan inför reservatsbildning av Årstaskogen, samt att återkomma till 
nämnden med förslag till åtgärder. 
 

att   anföra följande: 
 
Trafikkontoret ska självklart prioritera trygghetsskapande belysningsinsatser i de 
områden där många människor rör sig, exempelvis gångstråk mellan kollektivtrafik och 
bostäder eller populära stråk som nyttjas för motion och promenader. Årstavikens södra 
sida har under senare år blivit ett allt populärare promenadstråk såväl under dagtid som 
kvällstid. Det faktum att reservatsbildning av Årstaskogen planeras leder sannolikt till 
att genomströmningen av människor i området ökar. Samtidigt kan stark belysning 
komma i konflikt med reglerna och intentionerna kring det blivande reservatet. 
Trafikkontoret får därför i uppdrag att göra en bedömning av behovet av 
parkvägsbelysning i samband med framtagandet av reservatsbestämmelser och 
skötselplan för Årstaskogens naturreservat, samt att återkomma till nämnden med 
förslag till åtgärder. 
 
 



  

    Tillhör § 15, bilaga E2 
 
    Trafiknämnden 2006-08-29 
 
    Tillhör ärende 15 
 

Bättre belysning längs 
Årstaviken. Förslag från 
Enskede-Årsta stadsdelsnämnd 

 
Sten Nordin m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Hannah Ekeroos (kd) 

 
Förslag till beslut 
 
Trafiknämnden beslutar 
 
att  avslå kontorets förslag till beslut 
 
samt 
 
att  därutöver anföra följande 
 
En förutsättning för att många ska våga nyttja en strandpromenad under kvällar är 
naturligtvis at det finns belysning på sträckan. För att öka tillgängligheten och 
tryggheten bör därför parkvägsbelysning sättas upp längs strandpromenaden vid 
Årstavikens södra sida. 
 


